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Protokół Nr 42 
z obrad czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 29.05.2014r. 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 15 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. /. 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
2. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
3. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska - Zawieja 
4. Skarbnik Gminy      - Alina Kruk 
5. Radca Prawny UM     - Krzysztof Hoffman 
6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy  

Społecznej w Więcborku     - Tomasz Siekierka   
7. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej 

 w Więcborku      - Danuta Zawidzka 
8. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska 

i Dróg UM      - Tomasz Fifielski 
9. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania 

Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami UM - Michał Bąk 
Sołtys sołectwa Witunia     - Maria Łańska 

10. W zastępstwie Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania 
Środków Unijnych i Promocji    - Marzena Młodzik 

11. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych” - Leszek Skaza 
12. Redaktor Naczelny „Gazety Więcborskiej”  - Tomasz Bracka 
13. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”   - Robert Środecki 

 
W części spotkania uczestniczył Wicestarosta Powiatu Sępoleńkiego p. Andrzej Chatłas. 
oraz Radny Powiatu Sępoleńskiego p. Henryk Pawlina. 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – Przewodniczący Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
 
Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XLI sesji RM. 
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4. Informacja Przewodniczącego  Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie sprawozdania rocznego z wykonania planów finansowych jednostek 

samorządowych za 2013 rok. 
8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania Budżetu Gminy Więcbork za 2013 rok wraz  

z informacją o stanie mienia komunalnego 
a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu  
b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  

w sprawie udzielenia absolutorium 
c) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2013r.  

i sprawozdaniami z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych. 
d) Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2013 rok. 
e) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium – głosowanie projektu uchwały 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania 
budżetu Gminy Więcbork za 2013r. zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej. 

9. Przyjęcie informacji Inspektora ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych  
i Promocji o stanie przygotowania do sezonu turystycznego na 2014 rok. 

10. Przyjęcie uchwały w sprawie w sprawie protestu przeciwko zmniejszeniu przez Kujawsko 
- Pomorski Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia w Bydgoszczy środków 
finansowych na rehabilitację leczniczą. 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu obowiązku utrzymania grobów  
i cmentarzy wojennych. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
13. Przyjecie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Wolne wnioski i informacje. 
16. Zakończenie. 
 
Do porządku obrad nie wniesiono zmian. 
 
Ad. 3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, że protokół z XLI sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc zmian. Do dnia sesji nie wniesiono 
do niego uwagi. Zapytał, czy ewentualnie ktoś z radnych w  danej chwili ma jakieś uwagi. 
Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół pod głosowanie. 
 

Protokół przyj ęto jednogłośnie 

 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
3.05.2014r. – udział w obchodach upamiętniających uchwalenie Konstytucji 3 Maja, 
połączonych z uroczystym otwarciem zrewitalizowanego Rynku więcborskiego – Placu Jana 
Pawła II. 
9.05.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
21.05.2014r. – udział w XLI nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu Sępoleńskiego. 
23.05.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego oraz Inwentaryzacji i Handlu Rady Miejskiej w Więcborku. 
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26.05.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  
w Więcborku. 
27.05.2014r. – udział w obchodach Powiatowego Dnia Matki w Suchorączku. Organizatorem 
uroczystości była Gmina Więcbork. 
28.05.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
 
W przedmiotowym okresie Przewodniczący RM na bieżąco monitorował  przebieg  
i zaawansowanie zadań inwestycyjnych prowadzonych na terenie gminy. Nadto uczestniczył 
w roboczych spotkaniach organizowanych z inicjatywy Burmistrza Więcborka oraz swojej 
dotyczących spraw bieżących w Urzędzie Miejskim oraz gminie, jak również współdziałał  
w załatwianiu wszelkich spraw w biurze Rady Miejskiej. 
 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami.  
 
25.04.2014r. – spotkanie z przedszkolakami w ramach, którego zapoznawano dzieci  
z tematyką Święta Flagi oraz Święta Konstytucji 3 Maja.  W trakcie  spotkania dzieci 
wspólnie z Burmistrzem Więcborka oraz Panią Poseł Iwoną Kozłowska wykonały kotyliony.  
Tego samego dnia Burmistrz udał się do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów 
notarialnych. 
26.04.2014r. – udział w uroczystości obchodów 50-lecia pożycia małżeńskiego Państwa 
Lisowskich. 
28.04.2014r. – udział w zebraniu sołeckim sołectwa Górowatki. 
1.05.2014r. – udział w gminnych obchodach Dnia Strażaka. 
3.05.2014r. – udział w obchodach Święta 3 Maja – Święta Konstytucji, otwarcia Rynku oraz 
uczestniczył w spotkaniu z Księdzem Biskupem w Runowie Krajeńskim. 
6.05.2014r. – Burmistrz Więcborka gościł w Urzędzie Miejskim młodzież z Gimnazjum  
w Więcborku. Podczas spotkania rozmawiano o samorządności w Samorządzie. 
9.05.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
10.05.2014r. – udział w obchodach trzeciej rocznicy powstania Stowarzyszenia „Odnowa”. 
14.05.2014r. – udział Mini – Konwencie samorządowców powiatowych w Sośnie. Obok 
spraw bieżących dotyczących m.in. naprawy dróg, rozmawiano o sprawie Szpitala 
Powiatowego i rehabilitacji  
15.05.2014r. – uhonorowanie laureatów konkursu z dziedziny obrony cywilnej. 
16.05.2014r. – wspólny ze Skarbnik Gminy Więcbork wyjazd do Urzędu Marszałkowskiego 
w Toruniu celem podpisania aneksów do czynnych umów na dofinansowanie. 
23.05.2014r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa/…/ Rady Miejskiej w Więcborku 
oraz spotkaniu z przedsiębiorcami z terenu gminy Więcbork, poświęcone pisanej przez 
Powiat Sępoleński Strategii. Jednym z elementów dokumentu jest uwzględnienie opinii, 
oczekiwań przedsiębiorców z poszczególnych gmin powiatu. 
26.05.2014r. – wspólny ze Skarbnik Gminy wyjazd do Torunia, celem podpisania aneksów do 
umów na Rewitalizację Rynku. 
27.05.2014r. udział w spotkaniu dotyczącym organizacji Święta Policji. Uroczystości 
wojewódzkie i powiatowe w roku bieżącym odbędą się w Sępólnie Krajeńskim.  
W ty samym dniu Burmistrz Więcborka uczestniczył w obchodach Powiatowego Dnia Matki 
w Suchorączku. 
28.05.2014r. – spotkanie z  Rada Rodziców Szkoły Podstawowej w Sypniewie w temacie 
możliwości połączenia SP oraz Gimnazjum Sypniewie. Nadto udział w posiedzeniu Komisji 
Zdrowia i Pomocy Społecznej oraz Komisji Budżetu  Finansów Rady Miejskiej w Więcborku. 
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W tym również dniu odbyła się wizyta studyjna z przedstawicielami Ośrodka Pomocy 
Społecznej z województwa białostockiego. Podczas spotkania wymieniono doświadczenia 
związane z współpraca z klubami seniora, zagospodarowanie ich wolnego czasu i form jego 
spędzania. 
 
   
Ad. 6 Interpelacje i zapytania radnych. 
 
1. Radny Roman Mroczkowski zgłosił interpelacje dotyczącą wyborów do Parlamentu 

Europejskiego. Jako członek jednej z Komisji obwodowych odnotował, że panował mały 
chaos w związku ze zmianą, jaka nastąpiła jeżeli chodzi o przyporządkowanie ulic danym 
obwodom. Mieszkańcy z przyzwyczajenia chodzili do tych miejsc, w których głosowali  
w wyborach poprzednich, a kierowani do właściwych lokali wyborczych rezygnowali  
w ogóle z oddania głosu. Zdaniem radnego zabrakło pełnej informacji. Właściwym 
byłoby przed zbliżającymi się jesiennymi wyborami samorządowymi, co najmniej na trzy 
tygodnie przed wyborami zmieścić szczegółową informację w prasie, w miejscach 
publicznych typu: klatki schodowe osiedli mieszkaniowych, sklepy.   

2. Radna Beata Lida zwróciła uwagę na konieczność wykoszenia traw porastających gęsto 
pobocza dróg powiatowych na trasie Śmiłowo – Pęperzyn, Sitno oraz Pęperzyn-
Zabartowo. Taki stan nie tylko znacząco ogranicza widoczność ale też i uniemożliwia 
poruszanie się poboczem drogi. 

• Radna wskazała też na wątpliwej jakości wykonawstwo prac naprawczych nawierzchni 
dróg ekipy remontowej Zarządu Dróg Powiatowych. Wypełnienia są bardzo nietrwałe, 
szybko wypłukiwane są przez deszcze, a na terenie Pęperzyna łatany był tylko, co drugi 
ubytek. Według radnej,  takie podejście do problemu jest wyrzucaniem pieniędzy na 
marne. 

3. Radny Jan Antczak wniósł o wykoszenie poboczy drogi wojewódzkiej Więcbork – 
Borzyszkowo. Sytuacja podobnie, jak w zgłaszanej powyżej interpelacji, jest tragiczna. 

• Pytał również o przyczyny nie przekazania drogi od PGR do bażantarni w Runowie 
Krajeńskim. Osobiście przekonany był, że sprawa ta została już uregulowana ale w trakcie 
rozmowy, którą odbył z Nadleśniczym Nadleśnictwa Runowo Krajeńskie okazało się, że 
tego nie sfinalizowano. Chciał zatem wiedzieć, kiedy przekazanie nastąpi. 

4.  Radny Andrzej Wenda zauważył, że również pobocza drogi powiatowej na trasie 
Sypniewo – Borzyszkowo wymagają szybkiej interwencji w zakresie wycinki traw. 

• Prosił również o wyjaśnienie kwestii przeciętnej wysokości odpłatności za przyłącze 
wodne do licznika na danej posesji. Pytał też, czy prawdą jest, że wzrost kosztów 
związany jest z dodatkowymi opłatami tj. np.  za pozwolenie przejścia pod drogą 
powiatową i obciąża to mieszkańca. 

5. Radny Stanisław Posieczek w imieniu mieszkańców oraz sołtysa sołectwa Adamowo 
interpelował w sprawie poszerzenia drogi polnej na odcinku od posesji Państwa 
Jażdżewskich do rozwidlenia przy posesjach p. Murach i p. Bożych. Proponowanym 
rozwiązaniem jest odkupienie w tym celi gruntów  od mieszkańców. Według mapy 
szerokość drogi wynosi 4m ale jest wąska. Poszerzenie wskazane jest z racji usytuowania 
przy drodze zakładów  produkcyjnych i sporego ruchu samochodowego w tejże 
lokalizacji. 

6. Radny Waldemar Kuszewski w imieniu mieszkańców Osiedla Łopiennik zwrócił się  
z prośbą o zabezpieczenie – wygospodarowanie w budżecie Gminy środków finansowych 
na ogrodzenie placu zabaw, który powstał z elementów zakupionych w roku 2013 ze 
środków Samorządu Mieszkańców.  
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• Po raz kolejny zwrócił się też o wykonanie w roku bieżącym chociażby dokumentacji 
technicznej na kanalizację deszczową i sanitarną na Osiedlu BoWiD wraz z dokumentacją 
na położenie nowej nawierzchni. 

• Wspomniał także o potrzebie wykoszenia traw na poboczach drogi w kierunku 
Suchorączka. 

 
Ad 7. Sprawozdanie z wykonania planów finansowych jednostek samorządowych za 2013 
rok przedstawiła Skarbnik Gminy Wi ęcbork p. Alina Kruk.  
 
Sprawozdania finansowe jednostek za rok 2013 zostały sporządzone w ustawowym terminie. 
Sporządzone zostały one przez jednostki budżetowe oraz samorządowej instytucje kultury . 
W skład tych sprawozdań, jak co roku, wchodzi bilans, rachunek wyników i zestawienie 
zmian w funduszu.  
Jeżeli chodzi o jednostki budżetowe sprawozdania sporządził i przedłożył Urząd Miejski  
w Więcborku, Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku, gminne placówki 
oświatowe oraz Biuro Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku. 
Z racji szczegółowego zapoznania się radnych ze sprawozdaniami na Komisjach: Budżetu  
i Finansów oraz Rewizyjnej, Skarbnik Gminy Wi ęcbork skupiła się na streszczeniu 
najistotniejszych danych z ich zapisów. 
 
Bilans Jednostek Budżetowych – suma bilansowa na koniec 2013 roku wzrosła. Jeżeli 
chodzi o stronę aktywów, wynika to głównie z zakończonych bądź trwających inwestycji. 
Odnotowano zarówno wzrost środków trwałych, jak i wzrost środków w budowie – kwota 
ponad 4.600.000,00 zł dość znacząca z racji zakończenia zadania dotyczącego rewitalizacji 
więcborskiego Rynku / kwota przedsięwzięcia około 3.000.000,00 zł/. W aktywach 
obrotowych znaczących zmian nie ma tj. materiały na zbliżonym poziomie do roku ubiegłego. 
Należności z tytułu dostaw i usług wyższe – tu głównie zaewidencjonowano należności  
z tytułu czynszów dzierżawnych, opłaty za użytkowanie wieczyste, sprzedaż lokali, nadpłaty 
z tytułu faktur wystawionych na dostawy towarów i usług oraz w głównej mierze należności  
z tytułu zaległych czynszów za najem lokali mieszkalnych przejętych po AZK i naliczone  
 do tego odsetki. W pozostałych należnościach też widać wzrost. Tu zaewidencjonowane są 
głównie należności z tytułu zaległości podatkowych oraz należności wynikające  
z prowadzonego w placówkach funduszu mieszkaniowego. Środki na rachunkach – zgodnie  
z wyciągami bankowymi. Po stronie pasywów widoczny wzrost wartości funduszów 
jednostki, wzrost wartości wyniku finansowego, zobowiązania długoterminowe, to salda 
posiadanych na koniec roku kredytów i pożyczek / dotyczy to gównie Urzędu Miejskiego  
w Więcborku/. Zobowiązania krótkoterminowe wynikają głównie bieżącej działalności 
placówek. Dość wysoki poziom zobowiązań z tytułu dostaw i usług wynika z faktu 
zaewidencjonowania na koniec roku  faktur za rewitalizację Rynku na kwotę ponad 
600.000,00 zł z płatnością w miesiącu styczniu. Pozostałe zobowiązania wynikają z bieżącej 
działalności i są to głownie zobowiązania wynikające z wypłaty wynagrodzenia z grudzień 
2013r. i rozliczenia dodatkowego wynagrodzenia rocznego. 
Rachunek wyników – zysk wzrósł do kwoty ponad 5.200.000,00 zł pomimo, że dochody   
z podstawowej działalności – dochody budżetowe są na względnie stałym poziomie. 
W zestawieniu zmian funduszu jednostek budżetowych doskonale widać, jakie pozycje 
wpłynęły na wzrost, a które na zmniejszenie tego funduszu. 
 
Bilans wykonania budżetu – po stronie aktywów ujęte są środki finansowe na koniec roku 
wynikające z wyciągów oraz należności wynikające z bieżącej działalności Gminy. Po stronie 
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pasywów powtarza się saldo, jeżeli chodzi o kredyty – zobowiązania długoterminowe, 
zaewidencjonowana jest wypracowana nadwyżka na koniec 2013 roku tj. ponad 1.600.000,00 
zł oraz skumulowany wynik budżetu tzn. to, jaki wynik finansowy był wypracowywany  
w poprzednich latach. Ostatnia pozycja w pasywach, to subwencja otrzymana w grudniu 
ubiegłego roku na miesiąc styczeń br. 
 
Sprawozdanie Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej – suma aktywów zmniejsza się  
z uwagi na dokonywane odpisy amortyzacyjne. Stan środków na koniec roku jest niższy niż 
na koniec roku 2012, więc suma bilansowa zmniejsza się. Zobowiązania wynikają jedynie  
z bieżącej działalności, nie ma zobowiązań wymagalnych. Placówka na koniec roku osiągnęła 
niewielką stratę na poziomie 112,09 zł. Zestawienie zmian w funduszu wskazuje, które 
zdarzenia gospodarcze wpłynęły na zwiększenie, a które na zmniejszenie poziomu funduszu. 
 
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury w Wi ęcborku – sytuacja w zakresie sumy bilansowej 
podobna, jak w Bibliotece tj. wykazany jest spadek sumy bilansowej. Nastąpiło  
to z podobnych przyczyn tzn. z odpisów amortyzacyjnych oraz niższego niż w roku 2012 
stanu środków finansowych. Strona pasywów – stan wynika z bieżącego funkcjonowania 
jednostki jeżeli chodzi o zobowiązania krótkoterminowe. Nie wystąpiły zobowiązania 
wymagalne. Rachunek wyników Placówka zamknęła niewielkim zyskiem na poziomie ponad 
1.800,00 zł, a jeżeli chodzi o zestawienie zmian w funduszu, to wyszczególnione zostały 
zdarzenia gospodarcze, które wpłynęły zarówno na jego wzrost, jak i zmniejszenie 
 
Opinia Komisji Bud żetu – pozytywna  
 
Uwag nie wniesiono 
 
Przewodniczący RM zarządził głosowanie 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu - 4 radnych 

 
Ad. 8 Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2013 rok wraz z informacją  
o stanie mienia komunalnego przedłożyła również Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Skład Rady uzupełnił radny Ireneusz Balcer /obecnych 15 radnych/ 
 
Skarbnik Gminy omawiając ten punkt porządku obrad skupiła się na odczytaniu opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy dotyczącej sprawozdania z wykonania 
budżetu Gminy Więcbork za 2013 rok. 
 
a) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  - Uchwała Nr 12/S/2014 Składu Orzekającego 

Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 8 kwietnia 2014r w sprawie 
wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Więcborka sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Gminy Więcbork za 2013 rok wraz z załączoną informacja o stanie mienia 
Gminy stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu / do wglądu w biurze RM/. 

b) Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku dotycząca wniosku  
w sprawie udzielenia absolutorium – opinia wraz z uchwałą Komisji Rewizyjnej 
stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/. 
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM w Więcborku  przedstawił również Uchwałę 
Nr 11/Kr/2014 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Bydgoszczy z dnia 15 maja 2014 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie absolutorium dla Burmistrza Więcborka z tytułu 
wykonania budżetu Gminy Więcbork za 2013 rok. Opinia ta stanowi Załącznik Nr 3 do 
niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/. 

Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski stwierdził, że jeżeli chodzi o budżet roku 2013, to jest on jaki 
jest, taki Rada uchwaliła. Sprzedany też został budynek Ośrodka Zdrowia. Mówił również, że  
Komisja Rewizyjna analizując problematykę wykonania budżetu zwróciła uwagę na znaczący 
wzrost kwoty umorzeń. W roku 2012 łącznie umorzeń wraz z odsetkami było poniżej 
10.000,00 zł, natomiast w roku 2013 jest to kwota wynosząca powyżej 300.000,00 zł. jest to 
rzecz, która przynajmniej w nim wzbudziła niepokój. Prosił, by Skarbnik Gminy odniosła się 
do tej kwestii. Radny wskazał też na czynsze komunalne zauważając, że w tej dziedzinie 
nadal jest problem, gdyż ściągalność nie jest  zbyt wysoka.W 2012 roku była to wartość 
ponad 180.000,00 zł w stosunku do przypisu nie wpłaconych środków. W roku 2013 powyżej 
100.000,00 zł nie licząc miesiąca grudnia / w grudniu 107.000,00 zł należności, które zostały 
nie ściągnięte/. Te czynniki powodują, że radny nie może zagłosować za udzieleniem 
absolutorium. 
 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork ustosunkowując się do powyższego powiedziała, że rozumie, iż 
wyjaśnienia jakie złożyła na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej odnośnie umorzeń nie były dla 
radnego wystarczające, więc je powtórzy. W przypadku osób prawnych zakończył się proces 
upadłościowy jednego z dłużników w związku z czym zaszła konieczność odpisania kwoty 
podatku. Jeżeli następuje odpisanie kwoty podatku, umorzeniu podlegają również naliczone 
odsetki, które często przewyższają należność główną. Podobnie było w dwóch przypadkach 
osób fizycznych. Śmierć podatnika i przeprowadzone postępowanie spadkowe potwierdziły, 
iż spadkobierca po zmarłym podatniku dziedziczył z dobrodziejstwem inwentarza. 
Przeprowadzony przez komornika spis inwentarza określił masę spadkową na poziomie zero 
złotych. Nie było zatem podstaw do egzekwowania czegokolwiek. W przypadku kolejnego 
podatnika z dużą zaległością, otrzymano postanowienie od komornika z adnotacją  
o wyczerpaniu możliwości egzekwowania zaległości wraz z informacją, że podatnik nie 
posiada żadnych składników majątku,  z których można by  było prowadzić egzekucję. W obu 
sytuacjach, podobnie jak powyżej, umorzeniu podlegała należność główna, jak i należność 
odsetkowa. Szczegóły, co do kwot i nazwisk zamieszczone zostały na stronie BIP Urzędu 
miejskiego w Więcborku  oraz tablicy ogłoszeń UM. Co zaś do czynszów, to chyba wszyscy 
radni znają sytuację finansową najemców gminnych lokali komunalnych. Ci którzy mogli 
pospłacać należności w większości przypadków, to uczynili, z częścią najemców podpisano 
umowy uznania długu, innym rozłożono należności na raty. Teraz faktycznie spływają niższe 
kwoty, a odsetki od zaległych czynszów trzeba naliczać, co powiększa zaległości. 
  
O ile sytuacja mieszkańców, jeżeli chodzi o najemców mieszkań komunalnych jest nam znana 
od iks lat, o tyle chciałbym zwrócić uwagę na to, że jeszcze wtedy, kiedy Pani Skarbnikiem 
nie była, była podejmowana uchwała, która przenosiła zarządzanie lokalami po 
zlikwidowanym AZK do ZGK i przyjmowano wówczas, że będzie to lekarstwo, które 
uzdrowi i ulepszy system. Mówiliśmy od początku, że tak nie będzie, że sama zmiana szyldu 
– nazwy nic nie zmieni i tak rzeczywiście się stało. Obecna sytuacja jest tylko 
potwierdzeniem tego, o czym wcześniej mówiliśmy – mówił radny Kuszewski. 
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Radny Jan Antczak zwracając się do radnego Kuszewskiego powiedział, że każdy ma prawo 
glosować tak, jak mu sumienie nakazuje. Stwierdził też, że radni na wszystkich spotkaniach 
głosowali za takim budżetem. Jeżeli zaś chodzi o umorzenia, to Burmistrz umarza pewne 
rzeczy, a po to jest Burmistrzem żeby robił te rzeczy, bo różne sytuacje życiowe się zdarzają. 
Pojawiły się rzeczywiście duże kwoty ale jest Burmistrzem wybranym i chyba należy mieć do 
niego pełne zaufanie. Osobiście deklarował, że zagłosuje „za”. 
 
Radna Beata Lida zapytała, jaki jest procent trzech wymienionych zobowiązań dłużników 
do całej reszty. 
 
Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że  utkwiły jej w pamięci należności główne, co do odsetek 
musiałaby zasięgnąć informacji w Referacie ale kwota przypadająca na tych trzech dłużników 
łącznie wynosi około 100.000,00 zł należności głównej.  
 
 
Czyli 1/3 do 2/3 – stwierdziła radna Lida  
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna 
 
W tym miejscu obrad Przewodniczący RM zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 
absolutorium. Ponieważ pojawiły się wątpliwości, co do kolejności w jakiej winny być 
głosowane uchwały, ogłoszono pięciominutową przerwę w obradach w celu uściślenia 
procedury. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Przewodniczący RM rozpoczynając sprostował, że wcześniejsze głosowanie winno mieć 
miejsce dopiero w tym miejscu, zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. Dlatego też 
przywracając prawidłową kolejność realizowanej problematyki należy głosowanie 
powtórzyć. 
 
Zgodnie z powyższym po głosowanie poddano projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego za 2013 rok. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 10 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 

 
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej  
w sprawie absolutorium, po czym Przewodniczący RM poddał po głosowanie uchwałę  
w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka z tytułu wykonania 
budżetu Gminy Więcbork za 2013r. zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej. 
 
Na sali 15 radnych 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 4 radnych 
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Burmistrz Wi ęcborka  zabierając głos podziękował za udzielone absolutorium. 
Podziękowania skierował pod adresem wszystkich radnych mówiąc, że wspólna praca nie 
polega tylko na zgadzaniu się we wszystkim ale  również z krytyki i wyszukiwania błędów, 
które pozwalają pracować jeszcze lepiej. Dziękował za zaangażowanie w trakcie całego roku  
i zaufanie w imieniu nie tylko własnym ale również pracowników całego Urzędu Miejskiego 
ponieważ udzielone mu absolutorium jest również ich absolutorium. Pracownicy wykonują 
bowiem tą codzienną „mrówczą”, czarną robotę, często niedostrzeganą przez niektórych ludzi 
i z tego miejsca im również dziękuje. Szczególne słowa podziękowania Burmistrz Więcborka 
kierował do Skarbnik Gminy Więcbork, swojego Zastępcy p. Iwony Sikorskiej oraz Sekretarz 
Gminy Więcbork. 
 
W tej części głos zabrał również Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego, który pogratulował 
Burmistrzowi Więcborka, władzom orz radnym udzielonego absolutorium i odniósł się 
pokrótce do interpelacji radnych dotyczących wykaszania poboczy dróg powiatowych oraz 
kwestii naprawy dróg po sezonie zimowym dokonywanej przez ekipę ZDP. Wicestarosta 
mówił, że na spotkaniu, które odbyło się 17 kwietnia br. dotyczącego akcji wykaszania 
poboczy na drogach powiatowych ustalono, ze w pierwej kolejności zabiegi te dokonywane 
będą w gminie Więcbork. Akcja rozpoczęła się kilka dni temu ale awarii uległ sprzęt  
i dopiero w poniedziałek będzie  gotowy do podjęcia dalszych prac. Jeżeli chodzi zaś  
o pozimowe naprawy dróg, to Dyrektor ZDP p. Ekert stanowczo odrzuca zarzut, że wykonane 
wypełnienia są nietrwałe. Taka sytuacje mogły się pojawić, kiedy awaryjnie, po koniec zimy 
dokonywano napraw, natomiast bieżące łatanie dziur odbywa się trzykrotnym objazdem i fakt 
zgłaszany przez radną Lida mógł zaistnieć jedynie na skutek powstania kolejnych dziur po 
opadach deszczu. Dyrektor ZDP nie dopuszcza sytuacji, w której ekipy remontowe celowo 
opuszczałyby dziury na remontowanych odcinkach. Gdyby radni zauważyli podobny 
przypadek proszeni są o natychmiastowe zgłoszenie tego do ZDP w Sępólnie Krajeńskim.  
 
Przewodniczący RM ogłosił piętnastominutową przerwę w obradach. 
 
Po przerwie obrady wznowiono. 
 
Ad. 9 Informację Inspektora ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych  
i Promocji o stanie przygotowania do sezonu turystycznego na 2014 rok przedstawiła  
w zastępstwie Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania Środków Unijnych i Promocji  
p. Marzena Młodzik 
 
Informacja stanowi Załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM/ 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Henryk Szwochert nawiązał do zapisu umieszczonego w przedłożonej informacji, 
która dotyczyła wyłonienia operatora obiektu na Plaży miejskiej po uzyskaniu pozytywnej 
opinii Urzędu Marszałkowskiego. Mówił, że uruchomienie obiektu jest bardzo ważną sprawą, 
gdyż wielu z jego współpracowników odwiedza w sezonie letnim Więcbork i dopytują go, 
czy w tym budynku coś będzie. Radny sugerował, żeby jednak poczynić działania w celu 
uruchomienia działalności w tymże obiekcie. 
 
Pani Młodzik odpowiedziała, że Gmina ma to na celu i dlatego też odbyło się spotkanie  
w Urzędzie Marszałkowskim. Polecono Gminie wystosować pismo w tej sprawie w celu 
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uzyskania takiej opinii od Urzędu Marszałkowskiego. Opinia ma zawierać wskazówki, co do 
zasad obiekt może być wydzierżawiony lub wynajęty. 
 
Radny Szymon Grabinski odniósł się do kwestii sporządzanych planów, które według 
informacji są w trakcie przygotowywania, a następnie zamieszczone zostaną na tablicach 
informacyjnych. Uczulił, by sporządzone plany, a konkretnie dane na nich przedstawione 
zostały dogłębnie zweryfikowane i nie zawierały błędów, jak to bywało w latach poprzednich 
tj. np. zaznaczone Punty w miejscach, w których nie powinno ich być /nawet 500m 
rozbieżności/. Przykładem takim może być przychodnia zdrowia usytuowana na planie przy 
rondzie, kiedy w rzeczywistości winna być  umieszczona w okolicach stacji paliw. 
 
Plan miasta i plan gminy przygotowuje geodeta. Wysłałam mu wszystkie informacje, łącznie 
z wszystkimi obiektami i numerami przypisanych im działek. Myślę, że będzie to już 
zrobione perfekcyjnie ale jeszcze będziemy to na pewno sprawdzać – p. Młodzik. 
  
Kontynuując radny Grabinski   zgłosił również swoje uwagi do konkursu ogłoszonego przez 
Urząd Miejski na wykonanie znaku graficznego - logotypu Więcborka. Osobiście ma 
wątpliwości, co do tego typu konkursów ponieważ ich efekt jest nie zawsze korzystny dla 
organizatora. Logotyp musi spełniać pewne uwarunkowania – reguły. Jeżeli wykonają go 
osoby, które odpowiadają tylko za stronę graficzną tj. przedstawiają sam pomysł, a w komisji 
oceniającej nie będzie osób, które mają pojęcia z EDP i wydrukiem, księgą znaku jakości -  
stroną techniczną, może się zdarzyć tak, że po przeniesieniu znaku na gadżety promocyjne 
typu: kubek, koszulka, czy ulotki promocyjne, logotyp będzie nieczytelny. Inna kwestią jest 
też zagadnienie praw własności, które nie zweryfikowane mogą później skutkować 
koniecznością dochodzenia swoich praw przed sądem. Dlatego też radny prosił, aby na te 
szczegóły zwrócić uwagę przy rozstrzygnięciu konkursu. Powiedział ponadto,  
że w informacji zabrakło mu wiadomości na temat imprez organizowanych przez Dom 
Kultury w Więcborku czy też MGOK wspólnie z Urzędem Miejskim i nawiązał do sposobu 
użytkowania kortu znajdującego się na plaży Miejskiej w Więcborku. Kort ten jest otwarty 
ale pozostawia wiele do życzenia. Żeby zagrać na nim dobry mecz, to nie lada sztuka. 
Powierzchnia wymaga odpowiedniego przygotowania – uwalcowania jej. Zabieg ten może 
być wykonywany ręcznie ale właściwie to brakuje większej furtki wjazdowej, żeby mógł tam 
wjechać jakiś cięższy sprzęt i wykonać tą pracę szybciej. W materiałach dla radnych jest zapis 
o zamiarach zakupu walca oraz węży i zobowiązaniu każdego gracza do odpowiedniego 
przygotowania kortu po odbytym meczu. Do tego jednak potrzebny byłby jakiś instruktarz, bo 
to, ze ktoś zagra nie oznacza, że będzie potrafił właściwie to miejsce przygotować dla 
kolejnych graczy. Ta kwestię, zdaniem radnego,  należałoby jeszcze przedyskutować. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Projekt uchwały w sprawie w sprawie protestu przeciwko zmniejszeniu przez 
Kujawsko - Pomorski Oddział Wojewódzki Narodowego Funduszu Zdrowia w Bydgoszczy 
środków finansowych na rehabilitację leczniczą przedstawił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko. 
 
W związku z tym, że w ostatnim okresie Narodowy Fundusz Zdrowia w sposób zasadniczy  
i drastyczny obciął ilość środków na rehabilitację funkcjonującą przy Szpitalu Powiatowym  
w Więcborku oraz faktem, że dotychczasowe działania samorządowców z powiatu 
sępoleńskiego nie przyniosły oczekiwanych, skutków uzasadnionym wydaje się wywołanie 
uchwały w przedłożonej radnym treści. 
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Uzasadnienie Projektu wywołanej uchwały: „Kujawsko- Pomorski Oddział Wojewódzkiego 
Narodowego Funduszu Zdrowia w Bydgoszczy radykalnie zmniejszył środki finansowe na 
usługi rehabilitacyjne w powiecie sępoleńskim. Sytuacja ta spowoduje zmniejszenie liczby 
świadczeń rehabilitacyjnych oraz zmniejszenie ilości kontraktów, na czym niewątpliwie 
ucierpią mieszkańcy powiatu sępoleńskiego. Władze samorządu gminy Więcbork wyraźnie 
sprzeciwiają się tak wysokiemu obniżeniu środków finansowych na powyższe świadczenia. 
Jednocześnie należy podkreślić, iż kierunek działań przyjęty przez K-P NFZ jest sprzeczny  
z celami strategicznymi Narodowego Programu Ochrony Zdrowia przyjętego na lata 2007- 
2015, który w swych założeniach przyjmuje zdecydowaną poprawę zdrowia i wyrównywania 
różnic w tym zakresie, w różnych obszarach życia małych i dużych miast. Wobec 
powyższego, podjęcie niniejszej uchwały należy uznać za zasadne” 
 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Grabinski uznał, że uchwała jest, jak najbardziej słuszna i w interesie społecznym 
jest ta uchwałę przyjąć, niemniej prawda jest taka, że NFZ podejmując taką nie inną decyzję 
zrobił, to zgodnie z litera prawa tzn. nie zmniejszył środków na rehabilitację tylko te środki 
podzielił sprawiedliwie, według stosunku mieszkańców jacy na danym terenie mieszkają. 
Zatem odpowiedź z ich strony będzie raczej oczywista. Obcięcie tych środków było  
w wysokości 2/3 ale radni raczej nie będą mieli na to wpływu i sprzeciw w formie uchwały 
będzie jedynie ich działaniem w imieniu i dla mieszkańców.  
 
Przewodniczący RM, był zdania, że pomimo wszystko NFZ popełnił zasadniczy błąd, bo 
jeżeli nawet Więcbork nieprawnie przy zastosowaniu innych kryteriów otrzymał  taka pulę, 
jak otrzymał  nastawił się na wyposażenie pomieszczeń w odpowiedni sprzęt, dzierżawę 
pomieszczeń i zatrudnienie odpowiedniej kadry, to teraz jednym pociągnięciem zmniejszając 
liczbę świadczeń o 60% z góry wywołuje niezadowolenie i wymusza posunięcia polegające 
na zwalnianiu kadry, zmianie zasad dzierżawy pomieszczeń itd. Wydaje się więc, że NFZ 
popełnił zasadniczy błąd. Być może w tej chwili, to nie uda się odkręcić, bo oczywistym jest, 
że ktoś kto dostał naszym kosztem więcej teraz tego nie odda. Niewątpliwie jednak, 
stanowisko radnych powinno być  w taj kwestii wyrażone. 
 
Radna Grażyna Witczak poparła głos radnego Grabinskiego. Zadała też pytanie, czy 
wskaźniki zostały w jakiś sposób przeliczone, bo gdyby przemawiały one w jakiś sposób na 
naszą korzyść, to warto byłoby je wykorzystać. Jeżeli nie, to warto je przemilczeć.  
 
Radny Marian Kielich  mówił, że jeżeli obecnie na zabiegi rehabilitacyjne czekało się pół 
roku, to po odjęciu tych punktów procentowych bezie się czekało dwa lata. Jaki w takiej 
sytuacji jest sens leczenia pytał radny. Uważał, że niezależnie od tego czy protest coś zmieni, 
czy nie głos Rady powinien trafić do NFZ, by ten wiedział, że nie jesteśmy bierni.  
 
Uważam, że rzeczywiście sygnał musi iść również z naszej strony, że nie zgadzamy się z tym. 
Moim zdaniem nie powinno się zmieniać reguł gry, a już w ogóle w trakcie roku 
budżetowego, bo i taki rok obowiązuje każda spółkę, a taka jest Szpital Powiatowy. Kiedy 
jest założenie, że tyle i tyle środków jest przyznanych i w ciągu roku drastycznie się je 
obcina, to takie działanie budzi wątpliwości. Moim zdaniem w tym uzasadnieniu sami sobie 
zaprzeczamy , bo czytamy w nim, że „jest niezgodne z Programem Ochrony Zdrowia 
przyjętego na lata 2007 – 2015, który w swych założeniach przyjmuje zdecydowaną poprawę 
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zdrowia i wyrównywanie różnic w tym zakresie, w różnych obszarach małych i dużych 
miast”. Myślę, że właśnie tu padnie argument, że właśnie  to w tej chwili robimy – 
wyrównujemy szanse. Więcbork do tej pory miał więcej, teraz to wyrównujemy, co jednak 
dla mnie nie zmienia faktu tego, że powinniśmy wyrazić swój sprzeciw temu – mówił radny 
Kuszewski. 
 
Ale my mamy prawo nie wiedzieć, że niewłaściwe kryteria były stosowane do tego czasu – 
Przewodniczący RM. 
 
Burmistrz Wi ęcborka nie zgodził się z radnym Kuszewskim twierdząc, że wyrównywanie 
może iść na zasadzie „że komuś coś się zabiera, a możemy dołożyć tym, którym po prostu 
brakuje”. Chodzi o to, że część zakładów rehabilitacyjnych nie tylko z terenu naszego 
powiatu ale na terenie całego województwa, można powiedzieć, że się wyspecjalizowała  
i potrafi doskonale przyznane środki „skonsumować”.  Nie jest pewien, czy obecne działanie 
NFZ spowoduje równie dobre wykorzystanie tych środków w innych częściach. Burmistrz 
życzył mieszkańcom Aleksandrowa Kujawskiego, Inowrocławia itd., żeby tak rzeczywiście 
się stało. Natomiast poczynania tego typu bez zastosowania tzw. okresu przejściowego – 
rozłożenia obniżki w czasie, w którym  samorząd powiatowy i jego pracownicy mieliby 
możliwość przekwalifikowania się i „zorganizowania sobie życia”, są sporą rewolucją – 
„wiadrem zimnej wody na głowę” pozostając na lodzie. Przeciwko temu się sprzeciwiamy. 
Wyrównywanie tych różnic winno odbywać poprzez zwiększanie puli na rehabilitację, a nie 
zabieranie ich z miejsc, gdzie jest ich trochę więcej w przeliczeniu na głowę mieszkańca.   
 
Radny Mariusz Wobszal zwrócił uwagę na fakt, że z tego, co już się zadziało wnioskować 
należy, iż środki w NFZ zostały już podzielone. Jego zdaniem na chwilę obecną pisząc 
protesty można jedynie przedstawić trudne położenie, w jakim znalazła się rehabilitacja 
lecznicza na naszym terenie. Uważał również, że w ślad za tą uchwałą winno być również 
skierowane pismo do tych, którzy środki na ten cel przydzielają do NFZ tj. do Ministerstwa 
Zdrowia. Może z takim pismem winien wystąpić Zarząd Powiatu opisując zaistniała sytuacje  
i wnioskując o dodatkowe środki – przynajmniej do końca roku i zwiększone na rok kolejny. 
 
Radny Grabinski stwierdził, ze być może będzie mało populistyczny ale jego zdaniem NFZ 
robi kroki w dobrym kierunku. Wprowadzając systemy informatyczne, za pomocą których 
można sprawdzić, czy dana usługa była faktycznie wykonana na tzw. kasę chorych, czy 
czegoś nam np. nie dopisano. Środki te są coraz więcej pod kontrolą i łatwiej będzie nimi 
później dysponować. Poza tym NFZ wprowadził coś takiego, jak system kolejek i jeżeli ktoś 
otrzyma skierowanie od lekarza na rehabilitację, to z tym skierowaniem możliwe będzie udać 
się w dowolne miejsce w Polsce, sprawdzając uprzednio na stronie NFZ, gdzie jest 
najmniejsza kolejka oczekujących. Jest to nieco utopijne ale jest to dobre posunięcie do tego, 
by zoptymalizować i nie robić fikcyjnych - sztucznych kolejek, bo z tego ośrodki i szpitale 
prowadzące rehabilitacje są rozliczane. Prawda jest też to, że na onkologii otwarty został 
nowy oddział rehabilitacyjny, super wyposażony i należało jakoś ten kontrakt zapewnić. 
Niemniej według zapewnień NFZ, te środki są do sprawdzenia i rozdzielane są zgodnie ze 
stosunkiem mieszkańcy do kwot. Radny sugerował też, że warto byłoby sprawdzić, to o czym 
mówił radny Kuszewski i upewnić się, czy ten zapis, który ujęty jest w projekcie uchwały  
i mówi o niezgodności z Programem jest rzeczywiście słuszny. W innym razie złożymy 
protest podpiszemy się pod nim, a okaże się, że to NFZ  jest na literze prawa. Należy dać 
sobie nieco więcej czasu, może miesiąc, i w tym czasie dokładnie to sprawdzić. 
 
Miesiąc, to będzie „musztarda po obiedzie” – Przewodniczący RM.  
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Radna Grażyna Witczak powiedziała, że w związku z zanikiem rejonizacji, o którym 
wspomniał rady Grabinski, w proteście można byłoby użyć argumentu, że być może z punktu 
widzenia danych statystycznych podział był słuszny ale tego podziału nie ma. Dzielenie 
stosunku do ilości mieszkańców jest fikcyjne, bo i z naszego punktu rehabilitacyjnego 
korzystają mieszkańcy innych powiatów, więc statystycznie jest tych osób więcej/, niż tych 
punktów, które zostały przyznane. Idea głosów radnych jest, zatem taka, by nie wstrzymywać 
protestu ale go uszczegółowić, aby miał jak najsilniejszy wydźwięk. Dane statystyczne warto 
byłoby tez przytoczyć, jeżeli przemawiały by na naszą korzyść. 
 
Jaka jest Pani propozycja – Przewodniczący RM. 
 
Myślę, że jest to akt prawny i nie można tu nic na gorąco i co się komu wydaje podawać.  
Chodzi o wskazanie po pierwsze czynnika ludzkiego. O których mówiliśmy, czyli  
o  pracownikach. Drugi czynnik, to sprzęt i wyposażenie, które będzie nie wykorzystane. 
Trzecia rzecz, to ten zanik rejonizacji. Nie wiem, czy można się tu powołać na jakieś dane ze 
Spółki, że korzysta z naszej rehabilitacji więcej osób niż tylko mieszkańcy powiatu – mówiła 
radna Witczak. 
 
Sekretarz Gminy Więcbork odniosła się do uzasadnienia uchwały w części cyt. „kierunek 
działań przyjęty przez K-P NFZ jest sprzeczny z celami strategicznymi Narodowego  
Programu Ochrony Zdrowia przyjętego na lata 2007- 2015”. Mówiła, że Program ten 
przejrzała, jest tam kilkadziesiąt stron i założenia strategiczne skupiają się na : 
wyrównywaniu szans, podniesienie jakości zdrowia społeczeństwa w różnych obszarach –  
w onkologii, rehabilitacji itd. Działania te kierowane, mają być kierowane przede wszystkim 
do mieszkańców mniejszych miejscowości i wiosek.  
 
Burmistrz Wi ęcborka uważał, że to uzasadnienie jest na tyle ogólne, że pozwala Radzie 
podjąć ta uchwałę. W związku z powyższy zaproponował, że do uchwały, która ewentualnie 
zostanie podjęta, przygotowane zostanie pismo przewodnie do NFZ uwzględniające uwagi 
wniesione przez radnych. Takie rozwiązanie nie zblokuje czasowo pewnych działań, a treść 
pisma przed wysłaniem warto byłoby przekonsultować na Komisji Zdrowia. Prosił też  
o wnoszenie ewentualnych sugestii, poprawek , które naniesione zostaną do zredagowanego 
pisma. Po kompletnym sformułowaniu dokumentu wraz z uchwałą zostanie on przesłany do 
NFZ.  Burmistrz wskazał również na inny aspekt omawianej problematyki, a mianowicie to, 
że coraz trudniej obecnie o kontrakty dla lekarzy. Zastanawiać się można na tym, czy  
w wyniku rozwoju opieki zdrowotnej w dużych ośrodkach takich, jak Bydgoszcz, Toruń, 
Włocławek, Poznań, nie będzie się to odbywało kosztem mniejszych ośrodków. Na pewno nie 
chcielibyśmy aby zaczęto zmniejszać nam kontrakty na stomatologa, podstawową opiekę 
zdrowotną , czy opiekę zdrowotna w naszym szpitalu. Natomiast ta uchwała, która została 
wywołana na sesji da jasny sygnał jednostkom, które o tym decydują, że ta droga jest 
niedopuszczalna i nie  będziemy się na to godzić. 
 
Radny Jan Antczak poinformował, że na kwietniowej Komisji Zdrowia /…/ obecny był 
Prezes Spółki „PROVITA” p. Tomasz Mesjasz i omawiane powyżej sprawy również 
przedstawił. Na posiedzeniu radni byli zgodni, co do tego, by projekt uchwały w takiej 
sprawie powstał. Osobiście nie zna się na aspektach prawnych ale na pewno jest za tym, by ta 
uchwała została podjęta. Jest też za tym aby wraz z nim wystosowane zostało stosowne 
pismo.  
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Przewodniczący RM prosił o ustosunkowanie się radnych do propozycji Burmistrza 
Więcborka. 
 
Radny Grabinski  optował za omówieniem kwestii na posiedzeniu Komisji Zdrowia /…/  
z uwzględnieniem poszerzenia składu o osoby zainteresowane tj. które składały ofert i pracują 
na co dzień w tych zakładach: p. Królak – szef rehabilitacji, Prezes Szpitala Powiatowego –  
p. Plewako oraz osoby pracujące przy danych statystycznych w Szpitalu Powiatowym. 
 
Radny Andrzej Wenda pytał, czy inne - ościenne samorządy też zajmują stanowisko  
w sprawie, w podobny sposób tzn. podejmując uchwałę. Jeżeli tak, to będzie to miało głębszy 
wyraz.    
 
Burmistrz Wi ęcborka przypomniał, że omawiając swoje działania w okresie miedzy sesjami 
wspomniał o mini – konwencie, który odbył się w Sośnie, na którym temat ten był poruszany. 
Na tym spotkaniu przekazane zostało stanowisko Gminy Więcbork w formie tego projektu 
uchwały wszystkim włodarzom gmin ościennych łącznie ze Starostą Powiatu. Wszyscy 
obecni wyrazili chęć włączenia się w te działania w odpowiednim czasie tj. na najbliższych 
sesjach. Z tego, co wie Powiat wywołał podobna uchwałę w dniu poprzednim. Co do reszty 
samorządów nie może ręczyć, aczkolwiek ich włodarze byli „za”. 
 
Przewodniczący RM poprosił Przewodniczącego Komisji Zdrowia o szybkie ustalenie 
terminu Komisji Zdrowia /…/ w celu omówienia tematu i sporządzenia stosownego pisma., 
po czym zamknął dyskusję. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
  
 
Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu obowiązku utrzymania grobów  
i cmentarzy wojennych omówiła w zastępstwie Inspektor ds. Rozwoju, Pozyskiwania 
Środków Unijnych i Promocji p. Marzena Młodzik. 
 
Utrzymanie cmentarzy i mogił wojennych należy do obowiązków administracji rządowej 
stosownie do art. 6 ust.1, 2 i 3 ustawy z dnia 28 marca 1933r. O grobach  
i cmentarzach wojennych. Zgodnie z art.7 w/w ustawy bezpośredni dozór nad stanem grobów 
i cmentarzy wojennych sprawuje gmina. Natomiast koszty utrzymania grobów i cmentarzy 
wojennych są ponoszone ze środków budżetu państwa, (stosownie do postanowień art.6 ust. 2 
i 3 w/w ustawy) zaś wojewoda może, w drodze porozumienia, powierzyć jednostce 
samorządu terytorialnego obowiązek utrzymania grobów i cmentarzy wojennych,  
z jednoczesnym przekazaniem odpowiednich funduszy, jeżeli jednostka samorządu 
terytorialnego nie przejmie tego obowiązku bezpłatnie. 
 
Opinia Komisji O światy, Kultury i Sportu – pozytywna 
 
Pytań ze strony radnych nie było. 
 
Na sali 15 radnych 
 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad.12  Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Więcbork przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina Kruk. 
 
W przypadku roku 2014 zmiany dotyczą głównie dochodów i wydatków związanych  
z przyjętych zmianach w budżecie Gminy. Konieczność ponownego drukowania załącznika 
pojawiła się z uwagi na fakt, że w okresie miedzy złożeniem projektu, a dniem sesji zaszła 
konieczność wprowadzenia Zarządzenia Burmistrza odnośnie zmian w budżecie Gminy. 
Wynikało to z faktu otrzymania zwiększenia planu dotacji na wydatki związane z wyborami 
do Parlamentu Europejskiego. Plan dochodów na podstawie Zarządzenia zwiększył się  
o 15.880,00 zł. Pozostałe zamiany dotyczą propozycji zmniejszenia planowanego na rok 2014  
deficytu z kwoty 2.668.000,00 zł do kwoty 2.100.000,00 zł. W konsekwencji zweryfikowaniu 
podlega załącznik przychodów i rozchodów, będzie też w związku z tym do zaciągnięcia 
mniejszy kredyt na sfinansowanie planowanego deficytu. Ponadto w przychodach  
i rozchodach pojawiają się dwie nowe pozycje tj. inne przychody nie związane  
z zaciągnięciem długu i w rozchodach również inne rozchody nie związane z zaciągnięciem 
długu. W jednej i drugiej pozycji widnieje kwota 100.000,00 zł. Wprowadzenie tych kwot do 
załącznika przychodów i rozchodów podyktowane jest planowanym udzielaniem pożyczek  
z budżetu Gminy do kwoty 100.000,00 zł , stowarzyszeniom i podmiotom, które określone są 
w ustawie o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Stowarzyszenia działające na 
terenie Gminy realizują również zadania własne Gminy, chodzi więc o wspomożenie 
pożyczkami zwrotnymi ich działalność. Inne zmiany, to propozycja ujęcia w wykazie 
przedsięwzięć na rok 2015 budowy chodnika w Wituni. Jest to inwestycja, która ma być 
realizowana w ramach Drogowej Inicjatywy Samorządowej. Na podobnych zasadach 
budowany był chodnik przy ulicy Pocztowej w Więcborku, gdzie udział Gminy wynosił 60% 
kosztów inwestycji. Kosztorys na chodnik w Wituni opiewa kwotę około 1.000.000,00 zł  
w związku z czym jest propozycja umieszczenia kwoty 600.000,00 zł w budżecie na rok 
2015. Powyższa możliwość pojawiła się w związku z podpisaniem umowy na rekultywację 
składowiska odpadów stałych. Dochody na realizację tego przedsięwzięcia umożliwi ą 
budowę tegoż chodnika. Ostatnia ze zmian dotyczy przesunięcia z 2015 roku na rok 2014 
kwotę 30.000,00 zł , jako zabezpieczenie środków na wykonanie dokumentacji na budowę 
oświetlenia w ciągu ulicy Gdańskiej.  
 
Opinia Komisji Bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński podał, że w objaśnieniach do Projektu Uchwały widnieje 
zapis cyt.: „W latach 2013 -2022 nie planuje się udzielania pożyczek oraz poręczeń  
i gwarancji.” – koniec cytatu. Pytał, jak zapis ten ma się do umieszczenia kwoty 100.000,00 
zł na pożyczki dla stowarzyszeń. On, co do tego ma wątpliwości. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork odpowiedziała, że umieszczenie tej kwoty po stronie 
przychodów i rozchodów nie jest jeszcze równoznaczne z ich udzieleniem. Do tego potrzebne 
jest stworzenie odpowiedniego regulaminu oraz wzoru wniosku i umowy. Na pewno chcąc 
uruchomić ta procedurę takie zapisy będą skorygowane. 
 
Radny Wilczyński mówi również, że ma też niejasności jeżeli chodzi o procedurę 
głosowania tzn.  zawsze wpierw jest głosowana Wieloletnia Prognoza Finansowa, a dopiero 
po niej zmiany bieżące w budżecie na dany rok. Przecież dokonywane niekiedy zmiany  
w budżecie mają również wpływ na lata następne. Być może tak właśnie musi być ale jemu 
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taka kolejność nie pasuje. Na wczorajszej Komisji Budżetu głosował za WPF i zmniejszeniem 
deficytu ale wówczas nie wzięto pod uwagę wniosków przyjętych przez Samorząd 
Mieszkańców  i przedstawionych Burmistrzowi Więcborka i Rady do realizacji. Jeżeli środki 
wygospodarowane przeniesione zostaną na zmniejszenie deficytu nie będzie za co wykonać 
zadań. W kolejnych latach środki unijne na inwestycje będą coraz mniejsze. Radny odczytał 
również wnioski, o których mówił powyżej, a dotyczyły one: wystąpienia do Powiatu  
o przebudowę ulicy I Armii Wojska Polskiego w kierunku Suchorączka polegającej na 
wymianie nawierzchni i budowie chodnika w obrębie miasta, budowy placu zabaw na Osiedlu 
Piastowskim, budowy ciągi pieszo-jezdnego z kostki brukowej oraz oświetlenia przy ulicy 
Pomorskiej w ramach różnicy środków wygospodarowanych pomiędzy ceną kosztorysową,  
a przetargową na zadanie budowy targowiska w Więcborku. Zdaniem radnego jest to 
zbiorowe wystąpienie i nie powinno być zignorowane.  
 
Inicjatywa oczywiście ale, czy wiadomo w ogóle o jakich kwotach w tym momencie 
rozmawiamy? Jak mogę się ustosunkować skoro nie wiem ile te rzeczy będą kosztowały. 
Praktycznie oczekują Państwo od Pana burmistrza żeby zadłużenie ograniczać  i zmniejszać,  
a teraz wychodzi na to że deficyt jednak utrzymać. Pojawiają się pewne sprzeczności, których 
na dzień dzisiejszy tak do końca nie rozumiem – mówiła Skarbnik Gminy. 
 
Radny Wilczyński stwierdził, że być może nie wszystkie sprawy udałoby się załatwić ale 
prosił, aby wziąć pod uwagę chociaż część z nich i spróbować zrobić choć coś. 
 
Burmistrz Wi ęcborka podał, że zgodnie ze Statutem mamy 30 dni na ustosunkowanie się do 
wniosku Samorządu Mieszkańców. Wniosek ten na pewno zostanie rozpatrzony w tym trybie 
i przedstawione zostaną odpowiednie propozycje na najbliższej Komisji Budżetu i Finansów, 
a może i na sesji. 
 
Radny Waldemar Kuszewski, pełniący również stanowisko Przewodniczący Samorządu 
Mieszkańców Więcborka zajmując głos w temacie wskazał, że Burmistrz Więcborka 
uczestniczył w posiedzeniu Samorządu i o tej propozycji wiedział. Szkoda też, że nie trafiła 
ona również na posiedzenie Komisji Rolnictwa /…/, gdzie byłaby omówiona. Zmierza do 
tego, że jeżeli teraz podjęta zostanie decyzja o zmniejszeniu deficytu, to nie będzie już 
możliwy ruch w drugą stronę. O ile bowiem Regionalna Izba Obrachunkowa przychyli się do 
zmniejszenia deficytu, o tyle raczej nie zaakceptuje zwiększenia deficytu na ww. cele. Zgłosił 
propozycję, by zgodnie z jednym z wniosków Samorządu różnica pomiędzy wartością 
kosztorysową, a przetargową zadania na targowisku miejskim przeznaczona została na 
wykonanie oświetlenia na ulicy Pomorskiej i ciągu pieszo-jezdnego na tejże ulicy. Sugerował 
również przeznaczenie środków chociażby na wykonanie dokumentacji technicznej, która 
przybliżyłaby realizację inwestycji. 
 
Przewodniczący RM  uważał, że tego typu sprawy powinny być roztrząsane na posiedzeniu 
Komisji Budżetu /…/. Wywołują one pewną rewolucyjną zmianę, bo na dziś trudno 
powiedzieć ile wyniosłoby dane zadanie, jakiej dokumentacji wymaga, i czy w ogóle wymaga 
dokumentacji itp. Nie może być ty mowy o tym, czy zadania są słuszne, czy nie. Wszystko, 
jednak musi mieć swoje merytoryczne uzasadnienie, a w tej chwili jest to zaskoczenie 
porównywalne z „wyjęciem zapalnika z bomby zegarowej”. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork zaapelowała o rozwagę. Radny Szwochert za każdym razem 
przypomina o wysokich kosztach zadłużenia. Jeżeli w tej chwili podejmowane są działania, 
żeby chociaż w jakiejś części ograniczyć wysokość kredytu, który ma być w tym roku 
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zaciągnięty, a teraz jest sprzeciw radnych w drugą stronę… Prosiła radny o dużą rozwagę  
w podejściu do zmian. 
 
Radny Wilczyński chciał wiedzieć, czy w roku bieżącym będą jeszcze jakieś przetargi, które 
mogłyby przynieść pewne rezerwy – oszczędności.  
 
Skarbnik Gminy  odpowiedziała, że Gmina jest jeszcze przed przetargiem na rekultywacje 
składowiska odpadów stałych, a kwota na ten cel w tegorocznym budżecie na I etap wynosi 
400.000,00 zł. Będzie jeszcze przetarg na świetlice wiejskie oraz pomosty – hangar  
i Śmiłowo. Skarbnik dodała nadto, że łatwiej jest się odnieść do wniosków, które zawierają 
chociażby szacunkowe koszty wykonania.  
 
Radny Ireneusz Balcer proponował zakończenie dyskusji. Wpłynął wniosek  i jest 30 dni na 
ustosunkowanie się do niego. Urząd musi się przygotować, a wniosek winien później trafić na 
posiedzenie Komisji Budżetu i Finansów RM. Niemniej takich palących problemów w całej 
gminie jest więcej i gdziekolwiek, by się nie pojechało, to każde sołectwo wyciągnęłoby 
druga taka listę potrzeb i też udowadniałby, że jego sprawy są ważniejsze. Należy zachować 
pewne procedury. 
 
Chciałabym uspokoić Panią Skarbnik, co do naszego spokoju o zadłużenie. Ten nasz spokój 
jest już od roku, gdzie przy poprzednim analizowaniu wykonania budżetu za poprzedni rok 
został użyty argument, że radni PIS, tak strasznie straszyli tym granicznym progiem 
zadłużenia, a udało nam się! Więc mamy nadzieję , że znowu się nam uda i stąd też nasz 
spokój  - radna Witczak. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 15 radnych. 

 
Za przyj ęciem uchwały głosowało - 11 radnych 
Wstrzymało się od głosu   - 4 radnych 

 
Ad. 13 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2014 omówiła 
równie Skarbnik Gminy Wi ęcbork. 
 
Zmiany dotyczyły: 
 
1. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 60016 § 0830 o kwotę 840,00 zł. dokonano z 

uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu odpłatności za wznowienie kamieni 
granicznych. 

2. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 70005 § 0470 o kwotę 6.600,00 zł. dokonano z 
uwagi na wpływ środków finansowych z tytułu opłat za użytkowanie wieczyste. 

3. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75075 § 2007 o kwotę 18.804,00 zł. dokonano z 
uwagi na otrzymane z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu dofinansowanie zadania pn.: 
„Organizacja i przeprowadzenie festynu „Więcbork dla Dzieci” w dniu 01.06.2013 r.”. 

4. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75601 i 75615 § 0910 dokonano z tytułu wpływu 
odsetek od nieterminowych wpłat z tytułu podatków od osób fizycznych i prawnych. 

5. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75616 § 0370 o kwotę 2.300,00 zł. dokonano z 
tytułu przewidywanego większego od planowanego wpływu dochodów z tytułu opłat od 
posiadania psów. 
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6. Zwiększenia planu dochodów w rozdziale 75618 § 0460 o kwotę 300,00 zł. dokonano ze 
względu na wpływ środków finansowych z tytułu opłaty eksploatacyjnej. 

7. Zmniejszenia planu dochodów w rozdziale 75814 § 0920 o kwotę 5.000,00 zł. dokonano 
ze względu na niższy niż planowano wpływ dochodów z tytułu odsetek bankowych.  

8. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80103 § 0690 o kwotę 200,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków za wystawienie duplikatów dokumentów. 

9. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 80103 § 0750 o kwotę 710,00 zł. dokonano z tytułu 
wpływu środków finansowych za wynajem pomieszczeń. 

10. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85154 § 0970 o kwotę 128,00 zł. 
dokonano z tytułu wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zaliczki na 
wynagrodzenie dla kuratora. 

11. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85202 § 0970 o kwotę 1.000,00 zł. 
dokonano z tytułu wpływu środków finansowych za pobyt w DPS. 

12. Zwiększenia planu dochodów w rozdz. 85295 § 0970 o kwotę 100,00 zł. 
dokonano z tytułu wpływu środków finansowych dotyczących zwrotu zasiłku na 
dożywianie. 

13. Zwiększenia w dziale 600 rozdział 60016 § 4300 o kwotę 35.000,00 zł 
dokonano z przeznaczeniem sfinansowania usług w zakresie utrzymania dróg gminnych 
(awarie przepustów drogowych, wałowanie dróg gruzowych, remonty i konserwacja 
kanalizacji deszczowych   oraz  koszenie  poboczy  dróg  gminnych   w miejscach 
niebezpiecznych powodujących zagrożenie). 

14. Zwiększenia w dziale 600 rozdział 60016 § 4210 o kwotę 35.000,00 zł. 
dokonano z przeznaczeniem sfinansowania materiałów drogowych w zakresie utrzymania 
dróg gminnych, (materiały drogowe do utrzymania prawidłowej przejezdności) oraz 
budowy podjazdu dla osób niepełnosprawnych do USC. 

15. Zwiększenia w dziale 600 rozdział 60016 § 4270 o kwotę 60.000,00 zł. 
dokonano z przeznaczeniem sfinansowania remontu dróg gminnych poprzez nałożenie 
nowej nakładki bitumicznej:  
− w miejscowości Więcbork (Osiedle Słoneczne - łącznik ul. Słonecznej z ul. Górną),  
− w Wituni (droga wokół placu zabaw o nierównej nawierzchni brukowej)  
− w Runowie (w kierunku Osiedla „Runówko”, nakładka bitumiczna na istniejącej 

skorodowanej nawierzchni asfaltowej. 
16. Zmiany planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 71095 § 6050 i 6059 

dotyczących wykonania zadania pn.: „Przebudowa, rozbudowa i remont targowiska w 
Więcborku” dokonano w związku z rozstrzygnięciem przetargu nieograniczonego za 
wykonanie ww. zadania. 

17. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 75023 § 4210 o kwotę 20.000,00 
dokonano z tytułu zapewnienia środków finansowych na zakup materiałów 
przeznaczonych na remont łazienki w budynku UM, wyposażenie biura skarbnika gminy 
oraz biura referatu finansowego w meble biurowe. 

18. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 75023 § 6050 o kwotę 
15.000,00 zł. dotyczących wykonania zadania pn.: Termomodernizacja budynku Urzędu 
Miejskiego w Więcborku”, dokonano z tytułu otrzymania decyzji Powiatowego Inspektora 
Nadzoru Budowlanego nakazującej wykonanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych do 
budynku UM w Więcborku. 

19. Zmniejszenia planu wydatków w rozdz. 75702 § 8110 o kwotę 150.000,00 zł. 
dokonano w związku ze zmniejszonymi kosztami obsługi długu. 

20. Uruchomienie rezerwy w rozdz. 75818 § 4810 o kwotę 57.222,00 zł. dokonano 
celem sfinansowania zadań ujętych w niniejszych zmianach budżetu gminy. 
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21. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90001 § 6050 o kwotę 
30.000,00 zł. dotyczących wykonania zadania pn.: „Budowa kanalizacji sanitarnej wraz z 
przyłączami, przepompownią ścieków i zasilaniem energetycznym we wsi Witunia, Gmina 
Więcbork” podyktowane zostało robotami dodatkowymi polegającymi na wykonaniu 
dodatkowych przyłączy, sfinansowaniu prac geodety oraz wykonania projektu 
zamiennego. 

22. Zwiększenia planu wydatków inwestycyjnych w rozdz. 90015 § 6050 o kwotę 
30.000,00 zł. dokonano w wyniku wprowadzenia do realizacji nowego zadania 
inwestycyjnego pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w 
Więcborku - dokumentacja techniczna”. 

23. Zwiększenia planu wydatków w rozdz. 92116 § 2480 o kwotę 3.300,00 zł. 
dokonano w związku ze zwiększeniem dotacji dla Miejsko – Gminnej Biblioteki 
Publicznej celem sfinansowania zakupu przez ww. instytucje zestawu komputerowego, 
krzesła i stołu w ramach projektu dofinansowanego z LGD. 

24. Zmian pomiędzy rozdz. 92109 a 92695 § 4210 o kwotę 860,00 zł. dokonano na 
podstawie Uchwały Zebrania Sołeckiego Sołectwa Czarmuń z dnia 15.05.2014 r. 
dotyczącego przeznaczenia środków finansowych w ramach Funduszu Sołeckiego na 
zakup piłko chwytów na boisku w Czarmuniu. 

 

 
Opinia Komisji bud żetu i Finansów – pozytywna. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Waldemar Kuszewski odniósł się do punktu 21 uzasadnienia i kwoty 30.000,00 zł na 
wykonanie dodatkowych przyłączy, sfinansowanie prac geodety oraz wykonanie projektu 
zamiennego. Pytał czego to dotyczy i kiedy był wykonywany projekt. Chciał się również 
dowiedzieć z czego wynika zmiana dokonana w rozdziale 71095, gdzie w §6059 zmniejsza 
się środki o 80.000,00 zł i zwiększą się o tą kwotę §6050 oraz na co ta konkretna kwota ma 
być przeznaczona. 
 
Temat podjął Kierownik Referatu Inwestycji /…/ UM p. Michał B ąk, który wyjaśnił, że 
dokumentacja na kanalizację w Wituni opracowana została w roku 2008. W między czasie 
powstały nowe zabudowania i podziały, których owy projekt nie przewidywał. W ramach 
prowadzonej inwestycji Gmina zamierza wyprowadzić z dróg powiatowych i wojewódzkich 
dodatkowe nowe przyłącza. Natomiast w przypadku kwoty 80.000,00 zł przeniesionej na 
§6050, chodzi o „dopieszczenie” wiaty znajdującej się na targowisku miejskim w ramach 
zgłoszenia, a która nie była objęta zadaniem podstawowym. Cyt.: „  z uwagi na to, że 
dokumentacja techniczna, jak i kosztorys strasznie rósł w cenie, chcieliśmy dodatkowe roboty 
upiększające – ujednolicenie całego targowiska ująć w kwotach poprze targowych. To są 
środki na ewentualne roboty dodatkowe, porządkowe. Obecna wiata, która na targowisku była 
wybudowana poddana zostanie kapitalnemu remontowi, która nie jest ujęta w zadaniu 
podstawowym. Z uwagi na to, że wartość kosztorysowa przerastała wartość budżetową 
/kosztorys opiewał na 2.300.000,00 zł/postanowiliśmy, że dodatkowe roboty, które wynikną, 
a które naprawdę trzeba będzie wykonać, wykonamy na podstawie zaoszczędzonych 
pieniędzy, w ramach przetargu. Tu zostawiliśmy sobie 80.000,00 zł na wykonanie tych robót  
” – koniec cytatu. 
 
Czyli tak – żeby kosztorysowo przedstawiało się to lepiej, zaniechano tego i w tej chwili 
80.000,00 zł przeznaczono żeby zrobić poza przetargiem – radny Kuszewski. 
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Tak, tą wiatę dopasować do całego zdania. Okazało się, że wiata jest w takim stanie, że po 
wyremontowaniu całego targowiska będzie kompletnie nie pasowała do wyglądu całego 
obiektu. W związku z tym chcemy ją dopasować do wyglądu całego targowiska – p. Bąk. 
 
Radny Kuszewski uważał, że to dopasowanie, o którym mówił p. Bąk powinno zostać 
przeprowadzone w ramach całego projektu i w ramach przetargu, a nie w ramach robót 
dodatkowych. 
 
Chcę podkreślić, że wartość dofinansowania w tym przypadku jest wartością stałą wobec 
powyższego nie ma tej zależności procentowej od wartości całego zadania – p. Bąk. 
  
Radny Grabinski pytał o zapisy przetargowe dotyczące własności materiałów 
rozbiórkowych z targowiska typu gruzy, cegły, ziemia. Czyją stanowią one własność – Gminy 
- inwestora, czy wykonawcy. 
 
W przetargu mamy stosowny zapis, że materiał typu kostka, jumby, ogrodzenie jest 
własnością gminy. Pozostałą część chcieliśmy aby wywieziono na składowisko, a reszta jest 
majątkiem…- p. Bąk. 
 
Radny Wobszal  zapytał, czy wiata jest ujęta w projekcie. 
 
Ta wiata prowadzona jest na zgłoszenie. Wiata jest ujęta w projekcie na remont – na taki 
drobny lifting ale ten drobny lifting nie pozwoli osiągnąć całego efektu ogólnego, który 
zostanie całościowo wykonany na targowisku tzn. będzie ona odstawała wyglądem. Wobec 
powyższego przewidzieliśmy kapitalny remont tej wiaty poprzez wyminie całego poszycia 
dachowego, elementów krokwiowych – p. Bąk. 
 
Przecież to jest postawienie nowego budynku. I to nie jest ujęte? – radny Wobszal. 
 
To jest na zgłoszenie – p. Bąk. 
 
O co tutaj chodzi, jest 80.000,00 zł tj. 20 tys. Euro, a to podlega przetargowi – radny 
Wobszal. 
 
Nie, to będą tzw. roboty uzupełniające, które polegają na powtórzeniu tego samego 
przedmiotu zadania, które możemy dać wykonawcy w ciągu trzech lat od wykonania 
przedmiotu zamówienia. To nie będą roboty dodatkowe tylko tzw. roboty uzupełniające, które 
możemy zwiększyć 50% wartości danego zadania. Jeżeli ta robota się powtarza – przedmiot 
zamówienia czyli: utwardzenie, wymiana pokryć, roboty typowo murarskie, możemy zlecić 
danej firmie w ciągu 3 lat od momentu wybrania oferenta. Jeżeli np. okazałoby się, że  
w budynku Gminy konieczne jest wymiana dodatkowych okien, to możliwe jest zlecenie 
wykonania podobnego zadania tej samej firmie bez ustawy o zamówieniach publicznych. 
Oznacza to, że jeżeli wartość zadania wynosiła 300.000,00 zł, to 150.000,00 zł, czy 
170.000,00 zł możemy dać z wolnej ręki tej firmie, która wykonuje dane zadanie na danym 
obiekcie  – p. Bąk. Dodał również, że obecnie przetarg musi być ogłaszany na zadanie  
o wartości 30 tys. Euro. 
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Radny Kuszewski wnioskował z powyższego, że aby nie było mowy o robotach 
dodatkowych, o których radni często mówią, ujmuje się to jako „roboty upiększające”. Brzmi 
to zawsze lepiej niż roboty dodatkowe. 
 
Radny Antczak mówił, że i jemu takie podejście do tematu się nie podoba. Radni już dawno 
postawili sprawę jasno jeżeli chodzi o roboty dodatkowe i stwierdzili, że jeżeli robi się 
przetargi i zadanie ma kosztować np. 100.000,00 zł, to niech to tyle będzie, a nie potem  
z kwoty tej robi się 200.000,00 zł.  
 
Tu chodzi o prace nie objęte zadaniem. Na przykład w Urzędzie robimy dodatkowo podjazd 
dla osób niepełnosprawnych, który też nie był przewidziany i też musi być on wykonany. 
Dostaliśmy nakaz z Nadzoru i przewidujemy 15.000,00 zł  na jego wykonanie – p. Bąk. 
 
 
Tak to wygląda, ale tak to nie powinno być. Sumy mówią same za siebie. Jest przetarg ktoś 
wygrywa, taniej bierze, a później wychodzi drożej , jakby wziąć firmę która wzięłaby drożej – 
mówiła radny Antczak. 
 
Radna Beata Lida pytała, czy było to świadome i celowe działalnie, że nie włączono tegoż 
budynku do zadania. 
 
Tak, żeby nie przekroczyć zbyt dużej wartości w kosztorysie inwestorskim. Bo wartość 
kosztorysu przekraczała już 2.000.000,00 zł i tu już był kłopot – kolejna robota i kolejna 
wychodzi 2.500.000,00 zł.  – p. Bąk. 
 
Czy te roboty upiększające mają dotyczyć tylko tegoż budynku, czy oprócz tego jeszcze  
jakieś elementy pozostałe, które w jakiś sposób będą niedopracowane – radna Lida.  
 
Chciałbym aby ta wartość pozostała na ten budynek i ewentualnie na rekultywacje rowu 
odwadniającego, którym ma być również odprowadzona kanalizacja deszczowa – p. Bąk. 
 
Czy kosztorys na tą wiatę już jest? – radna Lida. 
 
Tzn. wstępny kosztorys i wychodzi w granicach 75.080,00 zł – p. Bąk. 
 
Radny Antczak przypomniał, że na wykonanie zadani w SP w Runowie były trzy przetargi. 
W trakcie trzeciego przetargu wyłoniono wykonawcę i nie było robót dodatkowych, a wręcz 
były oszczędności.  
 
To zadanie podstawowe nie zmienia się. Chodzi o to, że chcemy dodatkowo ta wiatę. Jak 
Państwu wiadomo kosztorys inwestorski wynosił 2.400.000,00 zł, więc oszczędności są 
bardzo duże. Tu było troszeczkę świadome zagranie, że w ramach tych oszczędności ma być 
ta wiata dodatkowo upiększona, ulepszona, żeby cały obiekt targowy ujednolicić – p. Bąk. 
 
Radny Stanisław Piłka wskazał, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Infrastruktury 
Gminnej /…/ na ten temat  dodatkowych kosztów związanych z wiatą nie było mowy. Kwota 
80.000,00 zł, to nie są małe pieniądze, a jeszcze nie wiadomo, czy na tej kwocie się skończy.  
 
To jest ostateczna wartość, która chciałbym zostawić na tym zadaniu – p. Bąk. 
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Radny Wobszal stwierdził, że wychodzą teraz dziwne rzeczy na przetargach. Okazuje się 
bowiem, że zaoszczędzono ponad 600.000,00 zł, a nikt nie mówi, że będą dodatkowe koszty – 
zupełna cisza w tym temacie. Środki przeznaczane są na drogi itd., a tu nagle okazuje się, że 
kosztorys jest niedorobiony o 80.000,00 zł. Co to jest, zdaniem radnego 80.000,00 zł do 
2.400.000,00 zł ? przecież ta kwotę można było śmiało ująć w tym kosztorysie. Cena 
przetargowa uległa by zmniejszeniu i zrobiono, by to za np. 60.000,00 zł, czy 50.000,00 zł. 
 
Chciałam uspokoić wszystkich Państwa radnych, szczególnie tych, którzy nie uczestniczyli 
we wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu /…/. Pan Burmistrz powiedział, iż bardzo 
skrupulatnie monitoruje tą inwestycje i wydaje mi się się, że sens jego wypowiedzi był taki, 
że postara się nie dopuścić, by były koszty dodatkowe. Będzie robił wszystko patrząc na ręce 
wykonawcy żeby tych kosztów nie było /wynikający z robót dodatkowych/. Nie mówił nic  
o robotach uzupełniających ale to już inna sprawa. – mówiła radna Witczak.  
 
Burmistrz Wi ęcborka zabierając głos w dyskusji przyznał, że wsłuchuje się w głosy radnych 
i rozumie ich obawy. Według niego należy jednak zdać sobie sprawę, że jest to dodatkowe 
zadanie. Zgodzi się z radnym Wobszalem, że można było to ująć w zadaniu głównym ale nie 
zmieniłoby to i tak kwoty dofinansowania do inwestycji. Powodowałoby jednak, że o tą 
kwotę, żeby zmieścić się we wskaźnikach, musielibyśmy zmniejszyć liczbę innych inwestycji 
wpisanych w budżet. Patrząc z drugiej strony można byłoby rzeczywiście przemalować 
elementy, które są, zaimpregnować, zmienić papę ale jak będzie to wyglądało do całej reszty 
ukończonego targowiska? Gdyby wykonać to w ten sposób, radni pytaliby, czy nie 
przewidziano, że będzie wyglądać to tak ohydnie i nieestetycznie. Podobne głosy padały by 
na pewno ze strony społeczeństwa, które będzie z obiektu korzystało. Jest możliwość 
zrobienia wszystkiego, ujednolicenia wizerunku i ma nadzieję, że to nastąpi, a jeżeli radni 
wyrażą negatywną opinię to nie nastąpi. Od radnych zależy, czy na targowisku pozostanie 
„taki kwiatek”, do którego zapewne trzeba będzie powrócić, bo po prostu będzie to źle 
wyglądało. Cyt.: „ Zróbmy to raz, a porządnie” – koniec cytatu. 
 
Nie jest naszą winą, że targowisko nie jest robione. My poruszyliśmy problem, który 
powinien być załatwiony w czasie projektowania. Dla mnie targowisko, to wiata, która 
istnieje i ten plac. Nigdy bym nie wyłączył wiaty z  targowiska. Dlaczego to nie zostało ujęte? 
Mówi się, że teraz będzie zrobione targowisko, a ja mam wrażenie, że teraz będziemy mieli 
targowisko nowe i targowisko stare. Jasne, że musimy sobie poradzić ale nie jest winą 
radnych, którzy pytają o to :dlaczego to tak zostało zrobione? bo to są dodatkowe koszty. Być 
może, jak mówiłem byłyby one niższe – 40.000,00 zł, 50.000,00 zł , bo zeszłoby to po 
przetargu. Nie można mówić Panie Burmistrzu, że radni są przeciwko ładnemu wyglądowi 
targowiska „bo jak się nie zgodzicie będzie stare i wszyscy się będą z nas śmiać”. Nie, będą 
się śmiać z tych, którzy projekt robili, nie z radnych, bo radni nawet o tym nie wiedzieli – 
radny Wobszal. 
 
 
Radna Lida poprosiła, by p. Bąk jeszcze raz wyjaśnił dlaczego wiata nie została ujęta  
w projekcie głównym przebudowy targowiska. Według niej nie zostało to ujęte w planie, 
ponieważ koszt inwestycji przewyższyłby wartość zadania. 
 
Wartość kosztorysowa całej inwestycji wynosiła 2.400.000,00 zł. Można było cały czas 
uderzać w dodatkowe koszty, które przewyższyłyby 2.600.000,00 zł. Już były głosy dlaczego 
ta inwestycja jest taka droga, więc zrodził mi się taki plan, by na istniejąca wiatę zrobić tylko 
minimalny lifting, a po zaoszczędzeniu jeżeli zostaną pieniążki, a są duże, doprowadzimy całą 
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inwestycje do całego ładu przestrzennego. Dlatego jest ta opcja. Tu jest stałe dofinansowanie, 
jeżeli miałoby być dofinansowanie procentowe do całego zadania, to byłoby ujęte. Tutaj jest 
1.000.000,00 zł od obojętnie jakiej kwoty. Dlatego ta wartość, która została po przetargu nie 
jest liczona do wskaźnika dofinansowania – p. Bąk. 
 
Radny Henryk Szwochert pytał, czy jeżeli byłaby to prywatna inwestycja p. Bąk, to 
postąpiłby on w ten sam sposób. 
 
Z obrad ubył radny Kielich /obecnych 14 radnych/. 
 
No trochę trzeba nieraz pokombinować – p. Bąk. 
 
Z pieniędzmi publicznymi, to się łatwo kombinuje, ze swoich by nie szło – radny Szwochert. 
 
Gdyby chodziło o inwestycje, gdzie do przetargu podstawowego np. złe fundamentowanie, 
złe ławy, czy wymiana gruntu, to bym się obawiał ale tutaj jest dodatkowe upiększenie – 
roboty uzupełniające, które polepsza wygląd całego zadania – p. Bąk. 
 
Radny Wobszal pytał, czy gdyby najniższa oferta była 2.400.000,00 zł, to wiata pozostałaby 
w takim stanie, jakim była. 
 
No to by nam pozostało upiększenie tej wiaty - p. Bąk. 
 
 
Radna Witczak „podziękowała” Kierownikowi Referatu Inwestycji/…/ za to, że ten 
kosztorys na targowiska nie został zrobiony tak, jak swego czasu kosztorys na budowę boisk 
wiejskich. Tamten kosztorys, jaj zapewne większość radnych pamięta, dostosowany był do 
kwoty, która była w budżecie, po czym okazało się, że z kwoty 150.000,00 zł zrobiło się 
250.000,00 zł. Chwała zatem Kierownikowi, że tym razem poszło to w drugim kierunku. 
 
W Sępólnie robiono tak, że  wartość inwestorska wynosi 1.500.000,00 zł, a budżecie 
umieszczało się wartość po przetargową zadania i wówczas okazywało się, że nie wystarcza 
środków – p. Bąk. 
 
Radny Kuszewski prosił o doprecyzowanie, czy w projekcie ujęte było „upiększenie” wiaty. 
 
Drobny lifting tj. wymiana rynien, tynk, kosmetyczne roboty – p. Bąk. 
 
Czyli w projekcie część robót została uwzględniona, natomiast teraz 80.000,00 zł dokładamy, 
żebyśmy, jak to Burmistrz ujął „nie mieli takiego kwiatka. Ja jednak chciałbym podkreślić, że 
tego „kwiatka” zaprojektował Pan Burmistrz nie radni – mówił Radny Kuszewski. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję. 
 
Na sali 14 radnych 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Przeciwnych    - 2 radnych 
Wstrzymało się od głosu  - 3 radnych 
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Ad. 14 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Wi ęcborka  
p. Paweł Toczko. 
 
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Kielich/ 

� „Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy w odpowiedzi na pismo nr: SR.7226.7.2014  
z dnia 14 kwietnia 2014 r. w sprawie wniosku mieszkańców ul. Pocztowej  
w Więcborku informuje: Odcinek drogi wojewódzkiej Nr 241 położony w ciągu  
ul. Pocztowej w Więcborku nie posiada na całej długości odwodnienia, jednakże wpust 
uliczny przy skrzyżowaniu z ul. Mickiewicza w dużej mierze zapewnia odwodnienie 
całej ulicy. Powyższy fakt potwierdza również spadek jaki jest zachowany na ww. ulicy 
który kieruje nagromadzoną wodę w kierunku skrzyżowania z ulicą Mickiewicza. Na 
ww. odcinku drogi wojewódzkiej, nawierzchnia jest w stanie dobrym i wymaga 
jedynie corocznych zabiegów utrzymaniowych. Z przeprowadzonej wizji w terenie 
oraz na podstawie przeprowadzonych obserwacji z lat ubiegłych wynika, że nadmiar 
wody na powierzchni drogi pochodzi głównie z odwodnienia przyległych posesji 
(dachów, podwórek) których zrzut wody wyprowadzono bezpośrednio na ulicę. Ponadto 
nie wskazano w ww. piśmie numerów posesji których elewacje są zniszczone na skutek 
opadów deszczu, co uniemożliwia weryfikacje miejsc potencjalnie zagrożonych 
zalewaniem. Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy informuje, że podziela 
potrzebę poprawy odwodnienia na wnioskowanym odcinku, jednakże ograniczone 
środki finansowe oraz duże potrzeby związane z utrzymaniem istniejącej sieci dróg nie 
pozwalają na realizację postulowanego odwodnienia jak i wielu innych zadań na drogach 
wojewódzkich. W związku z powyższym, Zarząd Dróg Wojewódzkich w Bydgoszczy 
proponuje, aby Gmina Miasto Więcbork zleciła opracowanie dokumentacji projektowej 
na budowę odwodnienia ulicy Pocztowej, następnym etapem będzie wspólna realizacja 
zadania przy współpracy Gminy Miasta Więcbork z Województwem Kujawsko-
Pomorskim. Należy nadmienić, że w roku 2012 wykonano w ramach Drogowej 
Inicjatywy Samorządowej na ulicy Pocztowej przebudowę chodnika w ciąg pieszo - 
rowerowy wraz z budową jednostronnego chodnika na łącznej długości 527 m. Koszt 
zakończonej inwestycji to - 210 984,58 zł.” 

 

Odpowiedzi na interpelacje z bieżącej sesji 
 
/Odp. na interp. radnego Mroczkowskiego/ 
� Informacja o zmianach obwodów głosowania podawana była na wszystkich 

zebraniach wiejskich oraz zebraniu Samorządu Mieszkańców Więcborka.  Przed 
kolejnymi wyborami wykonana zostanie ulotka informacyjna, która rozwieszona 
zostanie w miejscach ogólnie dostępnych, w celu doinformowania o miejscach 
głosowania poszczególnych ulic. 

/Odp. na interp. radnej Lida, radnego: Wenda, Antczak i Kuszewskiego/ 
� Wyjaśnienia odnośnie wykaszania poboczy dróg powiatowych złożył Wicestarosta 

Powiatu Sępoleńskiego i on też zapewne przekaże odpowiednie sugestie Dyrektorowi 
ZDP, niemniej skierowane zostanie również przez Gminę Więcbork stosowne pismo 
do Zarządu Dróg Powiatowych. 

 
    /Odp. na interp. radnego Antczak/ 
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� Zgodnie z porozumieniem, o którym mówiono, Nadleśnictwo miało przekazać  
w zamian za przedmiotowa drogę grunt przy świetlicy wiejskiej w Zakrzewku. Nie 
zrobiono jednak nic, aby ten grunt Gminie przekazać, łącznie z wystąpieniem do 
Ministerstwa Środowiska, którego opinia jest niezbędna do podjęcia takowej 
czynności. W rezultacie ileś miesięcy Gmina zwodzona była, że coś takiego nastąpi,  
a ostatecznie nic się nie zadziało. Skoro więc, Nadleśnictwo nie wywiązało się  
z wcześniejszej umowy, Gmina również nie przekazała drogi, o której mówił radny. 
Warto byłoby wrócić do tej sprawy z nowym Nadleśniczym, co w najbliższym czasie 
Burmistrz zadeklarował uczynić. Pełniejszą odpowiedź w tym zakresie przekazana 
zostanie na najbliższej sesji, bądź Komisji Rolnictwa /…/. 

/Odp. na interp. radego Wenda/ 
� Problematyka kosztów i składowych podłączenia do sieci wodociągowej zreferowana zostanie 

na kolejnej sesji Rady Miejskiej w Więcborku. O Przedstawienie szczegółów poproszony 
zostanie przedstawiciel Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 

/Odp. na interp. radnego Posieczek/ 
� Podjęcie działań związanych z ewentualnym poszerzeniem drogi w sołectwie Adamowo 

poprzedzone zostanie wizją lokalną miejsca, sprawdzeniem szerokości przedmiotowej drogi, 
możliwości poprawy sytuacji i ewentualnego kosztu przedsięwzięcia. Dopiero po zebraniu 
niezbędnych informacji będzie można rozmawiać o konkretach 

/Odp. na interp. radnego Kuszewskiego/ 
� Kwestie dotyczące  kanalizacji deszczowej i sanitarnej na Osiedlu BoWiD ujęte zostały  

w stosownym Protokole, o którym na Komisji Budżetu i Finansów mówił jej Przewodniczący 
– radny Henryk Szwochert. W pierwszej kolejności podjęte zostaną czynności w kierunku 
zinwentaryzowania i wyceny. Koszty przedstawione zostaną na kolejnym posiedzeniu 
Komisji Budżetu /…/ i będzie to przedmiotem dalszych rozmów. 

 
Ad. 15 Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Kazimierz Wilczyński wskazał, że zieleń na więcborskim Rynku wymaga 
przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych. Pojawiło się bowiem w niej mnóstwo chwastów, 
które zaczynają przerastać zieleń ozdobną. Nadto należałoby zadbać o uporządkowanie 
/wykoszenie/ alejek w Lasku Miejskim. Lada chwila pojawią się turyści, więc teren powinien 
wyglądać estetycznie. 
 
Radny Waldemar Kuszewski poddał po rozwagę pomysł jednego z mieszkańców 
Więcborka dotyczący plaży miejskiej. W sezonie letnim teren plaży służy wypoczynkowi  
i korzystaniu z uroków słońca. W momencie, kiedy turyści i mieszkańcy korzystają z uroków 
słońca brak jest  ścieżki przejazdu, z której mogliby korzystać rowerzyści, czy biegacze. Przy 
wejściu do lasku jest miejsce, które omija 5m samą plażę i można, by było ewentualnie 
wytyczyć je, jako ścieżkę na ww. formy rekreacji. W obecnych uwarunkowaniach  
i plażowicze i rowerzyści, czy biegacze można powiedzieć, że czują się niekomfortowo 
wzajemnie sobie przeszkadzając. 
 
 
Radny Stanisław Piłka pytał, czy fontanna na więcborskim Rynku działa tylko w dni 
chłodne, czy również w dni upalne. Takie pytania padały z ust mieszkańców, dlatego 
zdecydował o to zapytać. 
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Burmistrz Wi ęcborka odpowiadając na powyższe stwierdził, że uwagi radnego 
Wilczyńskiego są oczywiście słuszne. W tej chwili w ramach gwarancji Rynkiem zajmuje się 
jeszcze główny wykonawca i na pewno prace te zostaną mu zlecone.  Jeżeli chodzi  
o uporządkowanie alejek, to, to zadanie leży już w gestii Gminy i sprawa ta omówiona 
zostanie z pracownikiem UM. Tren za plaża miejską jest własnością Nadleśnictwa i Gmina 
bez zgody właściciela nie może nic na nim zrobić. Przy okazji rozmowy z Nadleśniczym  
o przekazywaniu gruntów podejmie również temat ścieżki – przejazdu, o którym mówił radny 
Kuszewski. Natomiast funkcjonowanie fontanny zakłócone zostało przez awarię jednej  
z pomp. Uszkodzone urządzenie zostało wymontowane, a fontanna została wyłączona, gdyż 
częściowo sprawna działałaby nieefektownie. Pompa, która była gwarancji została 
naprawiona, wróciła ale niestety ochłodziło się. 
 
Radna Grażyna Witczak ponownie poruszyła sprawę znaku przy ścieżce rowerowej   
w Lasku Miejskim, który jej zdaniem pojawia się i znika. Sugestią radnej było zabetonowanie 
podstawy znaku, a tym samym wzmocnienie go. Radna zwróciła również uwagę, że 
w regulaminach zamieszczonych przy placach zabaw nie ma zakazu palenia tytoniu,  
a należałoby taki zapis zamieścić. Podobnie rzecz ma się z wprowadzaniem psów na teren 
placów zabaw ale choć ten zapis w regulaminach jest, to z uwagi na niewielki druk 
Regulaminu jest on mało czytelny. Z rozmowy, jaką przeprowadziła z osobą zajmująca się w 
UM tymi sprawami dowiedziała się, że takowe zalaminowane Regulaminy Pojawiły się na 
Placach Zabaw, po czym następnego dnia już ich tam nie było. W związku z powyższym 
radna proponowała zainwestować w trwalsze tabliczki i zamieścić je na ww. miejscach. 
Ponadto prosiła o zwrócenie się do policji o częstsze patrolowanie miejsc publicznych 
przeznaczonych do wypoczynku typu skwery, na których pojawiają się coraz częściej 
amatorzy różnych trunków wyskokowych i zakłócają swoim wulgarnym zachowaniem spokój 
i wypoczynek innym. Radna pytała również, czy pomost plaży miejskiej podlega również 
gwarancji, czy koszt przemalowania dotyczy już Gminy Więcbork, ponieważ farba, którą był 
pokryty zeszła. 
 
Burmistrz Wi ęcborka podziękował za uwagi, stwierdzając jednocześnie, że od pierwszej 
interpelacji radnej w sprawie znaku, był on już czterokrotnie montowany. W tej chwili  
p. Landowski  planuje podwójne zespawanie znaku dla jego pełnej stabilności. Problem 
niszczenia znaku był zgłaszany Policji ale ciężko jest wymagać, by służby te pilnowały 
znaku. Zwracano się również do Policji w kwestii zwrócenia ich szczególnej uwagi na  
problem osób nietrzeźwych pijących w miejscach publicznych ale również niszczących 
mienie gminne, między innymi na placu zabaw przy kościele. Policja, zgodnie z życzeniem 
radnych, stworzyła Patrol pieszy monitorujący newralgiczne miejsca ale nie jest prostą spraw 
złapać kogoś na gorącym uczynku. Nie można natomiast powiedzieć nikomu, kto nie jest 
pozbawiony praw publicznych, żeby dane miejsce opuścił. Może warto byłoby postawić na 
społeczeństwo obywatelskie i ten, kto chce mieć dobrze, powinien zgłaszać bezpośrednio 
zastane nieprawidłowości na policję. Taki system reagowania bardzo dobrze sprawdza się na 
zachodzie. 
Radna Witczak powiedziała, że do bardzo strachliwych nie należy ale o ile jest w stanie 
zwrócić uwagę źle zachowującej się młodzieży, o tyle nie  odważyła by się zareagować w ten 
sposób wobec dziesięciu dorosłych pijanych mężczyzn. Jeżeli zaś chodzi o policję, to ma  
w związku z nią ostatnio dość ciekawe doświadczenia i bynajmniej nie są one pozytywne  
w zakresie właściwego reagowania na zgłaszane nieprawidłowości. 
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Radny Wilczyński poruszył sprawę wjazdu do Zabartowa za Firmą „Gabi – Bis” – wjazd do 
Pęperzyna na Branicz. Zjazd jest niebezpieczny, powstały ubytki  wielkości około 20cm – 
30cm, a nieco za samym zjazdem również są pokaźne dziury. Prosił aby tą sprawą się zająć. 
 
Na tym obrady zakończono 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady czterdziestej drugiej sesji Rady Miejskiej  
w Więcborku”, zamknął obrady. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej  
                                                                                  w Więcborku 
 
                                                                /-/          mgr inż. Józef Kujawiak 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


